

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

FC-09-10-10

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 23, 2009 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 octobre 2009 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
P. Bourdin
D. Brown
A. Clifford
S. Dreher
L. Hébert
J. Kowal
W. Maas
K. Maurer
K. McRoberts
M. Roy
V. Tomaszewski

G. Berubé
D. Bourgeois-Desnoyers
A. Camara
B. Connell
C. Fraser
M. Horn
K. Kwan-Tat
M. Madda
I. McDonald
A. Nenashev
S. Schoenfeld
D. Uritescu

F. Boudreau
J. Broad
C. Cindric
R. Despatie (Chair/Président)
R. Furgiuele
A. Hutchison
M. Lesage
I. Martin
J. McDonough-Dolmaya
K. Pennington
B. Singer
J. Volkhammer

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

R. Despatie noted the following:

- Marc Lesage and Jaclyn Volkhammer have joined the Adhoc Committee in charge of reviewing the Standing Committees of Council.
- The invitation for students to apply for the Glendon Examination of the Bilingual and Trilingual Excellence Certificate will be out soon and Faculty members are urged to encourage their students to enrol.

2. Minutes of the previous meeting

- **October 2, 2009 – [FC-09-10-08]**

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

R. Despatie note les points suivants :

- Marc Lesage et Jaclyn Volkhammer se sont joints au comité ad hoc chargé de réviser les comités permanents du Conseil.
- L'invitation faite aux étudiants de se présenter à l'examen du certificat d'excellence bilingue et trilingue sera envoyée bientôt et on demande instamment aux professeurs d'encourager leurs étudiants à s'inscrire.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **2 octobre 2009 – [FC-09-10-08]**

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal Remarks

Principal McRoberts mentioned the following:

- Memorial for Professor Jean Burnet took place on Thursday, October 22, 2009.
- The University Planning Process leading to the development of a **Provostial White Paper on the future of the University** has been initiated and further community consultation on the **Green Papers** will take place at the upcoming Academic Planning Forum on November 2nd and 3rd. Members of the Academic Policy, Planning and Research Committee (APPR) and other senior administrators, including President Shoukri will participate in the discussions. The latter will also lead a roundtable session at Glendon on Monday, November 2nd from 4 p.m. to 5:30 p.m.
- Upcoming annual John Holmes Memorial Lecture will be delivered by Steve Crawshaw on November 17, 2009.

The Principal then responded to questions related to the recent Globe & Mail Canadian University Report. He noted that he would try to have Glendon under separate listing.

- Glendon Budget Presentation

Ken McRoberts made a presentation of the **Glendon Budget** and gave the breakdown of the Revenue for 2009-2010, the year-end projections, projected deficit and future cuts. For detail of the presentation, click on the link highlighted above.

Council members expressed their deep disagreement to the inclusion of the \$5.6M Provincial Bilingual Grants with the base budget, thereby inflating the 3.5% annual cuts. A discussion ensued and members felt that Council's concerns should be passed on to the Senior Administrators.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du Principal

Le principal McRoberts mentionne que :

- La cérémonie commémorative pour la professeure Jean Burnet a eu lieu le jeudi 22 octobre 2009.
- La planification universitaire menant au développement du « **Livre blanc du doyen sur l'avenir de l'Université** » a été lancée et d'autres consultations communautaires sur les « **Livres verts** » auront lieu lors du prochain forum sur la planification universitaire le 2 et 3 novembre. Les membres du comité de direction et de planification universitaire et de la recherche ainsi que d'autres administrateurs, y compris le président Shoukri participeront aux discussions. Ce dernier dirigera aussi une table ronde à Glendon le lundi 2 novembre de 16 h à 17 h 30.
- La conférence annuelle commémorative John Holmes sera donnée par Steve Crawshaw le 17 novembre 2009.

Le principal répond ensuite aux questions relatives au rapport sur les universités canadiennes publié récemment par le « Globe & Mail ». Il note qu'il essaiera de faire classer Glendon séparément.

- Budget de Glendon

Ken McRoberts présente le **budget de Glendon** et donne une analyse détaillée des revenus pour 2009-2010, les projections de fin d'année, les déficits et les coupures projetés. Pour le détail de la présentation, cliquer sur le lien surligné ci-dessus.

Les membres du Conseil expriment leur profond désaccord quant à l'inclusion des fonds provinciaux bilingues de 5,6 millions de dollars dans le budget de base, résultant à une inflation de la coupure annuelle de 3,5 %. On passe à une discussion et les membres pensent que les inquiétudes du Conseil devraient être transmises aux administrateurs.

The following motion was then proposed and unanimously **approved**:

That Faculty Council qualifies as inappropriate the inclusion of the bilingual grants within the university's 3.5% base budget cuts as such an inclusion frustrates the intention for which the bilingual grants are allocated by the provincial government.

- Report from Glendon Senate Representative

B. Singer reported on Senate meeting of October 22, 2009. He noted that concerns were raised about the newly instituted \$200 fees by the University of Toronto J.-P. Robarts Library. For more information on Senate meeting, the **synopsis** is available for consultation on the Senate's web site.

5. Reports from Standing Committees

(a) PPC

- J. Volkhammer presented the proposal for the **Joining of the Linguistics and Language Studies Programme to the Multidisciplinary Studies Department** contained in document FC-09-10-09 and it was **approved** as submitted.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:00 p.m.

La motion suivante est proposée et unanimement **approuvée** :

Que le Conseil de la faculté qualifie d'inapproprié l'inclusion des fonds bilingues dans les coupures du budget de base de 3,5 % car une telle inclusion déjoue l'intention selon laquelle les fonds bilingues sont alloués par le gouvernement provincial.

- Rapport du représentant de Glendon au Sénat

B. Singer donne un compte rendu de la séance du 22 octobre 2009. Il note que certaines inquiétudes ont été exprimées à propos des nouveaux frais de 200 \$ institués par la bibliothèque J.-P. Robarts de l'Université de Toronto. Pour plus de renseignements sur la séance du Sénat, le **sommaire** peut être consulté sur le site web du Sénat.

5. Rapports des comités permanents

(a) CDP

- J. Volkhammer présente la proposition pour joindre le **programme Linguistique et sciences du langage au département des Études pluridisciplinaires** contenue dans le document FC-09-10-09 et elle est **approuvée** telle que soumise.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h.